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2011.04.29. - Háromszáz éve ért véget a Rákóczi-szabadságharc. Ennek emlékére
kétnapos tudományos konferenciát szerveztek, és emlékművet is avattak a
Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei Vaján.       Az ünnepségek egy része a határ túloldalán,
Szatmárnémetiben folytatódott. A rendezvényen részt vett Kövér László, az Országgyűlés
elnöke is. A szatmárnémeti Vécsey-házban kötött megegyezés, melyet a császáriak részéről
Pálfi János, míg a kurucok oldaláról Károlyi Sándor szentesített, úgy vetett véget a nyolc évig
tartó Rákóczi-szabadságharcnak, hogy a Majtényi-síkságon csak a hadijeleket, Rákócziék
száznegyvenkilenc zászlaját szúrták a földbe. E zászlókat idézi meg bronzban és márványban
Nagy Lajos Imre alkotása, melyet a Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei Vaján, a ma múzeumként
működő várkastély udvarán avattak fel. A magyar történelem leghosszabb szabadságharcáról
megemlékezve Kövér László, az Országgyűlés elnöke helyezte el a nemzet koszorúját.
„Igaz, hogy a szabadságharc katonai értelemben elbukott, de utána mégsem az történt, ami
sajnálatos módon például Trianonban - vagyis, hogy a vesztes felet megalázták, letaposták és
szinte vesztenivaló nélküli helyzetbe hozták -, hanem egy olyan békekötés következett a
szabadságharc katonai bukása után, amelyik egy jó kompromisszumnak tekinthető” - mondta
Kövér László.
Ezt követően a XVIII. századi magyaroknak is a maihoz hasonló közösségi létkérdésekkel
kellett megküzdeniük, hogy a szabadság és a biztonság a társadalom minden rétegét elérhesse
- fogalmazott ünnepi beszédében a parlament elnöke. „Egy ilyen válságos szituáció, amiben ma
Magyarország van, ez az emberek többsége számára, szemben mondjuk egy háborús
pusztítással, nem érthető, az összefüggések nem átláthatóak, mégis olyan mélyről kell
felállnunk. Ez egy olyan helyzet, amikor a jelenlegi kormánynak is meg kell próbálni megértetni,
elfogadtatni az emberek többségével, és ebben az értelemben a nemzetet megerősíteni, hogy
legyünk tisztában azzal, hogy mi juttatott bennünket ebbe a válságos helyzetbe, legyünk
tisztában azzal, hogy minden külső körülmény dacára alapvetően a saját sorsunk a saját
kezünkben van” - nyilatkozta a kormánypárti politikus.
Az 1703-1711-ig tartó Rákóczi-szabadságharc befejezésének háromszázadik évfordulójáról
megemlékező ünnepségek délután Szatmárnémetiben folytatódtak. Kövér László a partiumi
városban álló Vécsey-házban részt vett a Romhánytól Majtényig című kiállítás megnyitóján.
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